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Subiectul întrebării: Rezultatul auditului efectuat de STS cu privire la suspiciunile 

de fraudă de la proba de limba și literatura română - Bacalaureat 2023

Stimată doamnă ministru,

Organizarea și desfășurarea corectă a examenului de Bacalaureat asigură 
obiectivitatea și transparența în evaluarea performanțelor elevilor, oferindu-le acestora 
posibilitatea de a-și demonstra cunoștințele și abilitățile dobândite pe parcursul ciclului 
de studii liceale. Așadar, desfășurarea corectă a examenului de Bacalaureat are o 
importanță deosebită contribuind, implicit, la creșterea gradului de încredere în sistemul 
de învățământ și în rezultatele obținute.

La examenul de Bacalaureat din acest an au existat suspiciuni cu privire la 
încercarea de a frauda examenul prin punerea la dispoziție a variantei de subiect la 
limba și literatura română înainte ca aceasta să fie transmisă oficial candidaților.

Având în vedere informațiile prezentate mai sus, precum și în contextul în care ați 
solicitat un audit din partea Serviciului de Telecomunicații Speciale pentru a verifica 



gestionarea serverelor pe care sunt stocate subiectele1, doamnă ministru, vă rog să-mi 
transmiteți rezultatele auditului realizat de Serviciul de Telecomunicații Speciale 
privind verificările efectuate.

1 Extras din declarația doamnei Ministru Ligia Deca „Cred că putem îmbunătăți lucrurile, iar pentru 
partea de siguranță voi discuta și eu cu colegii noștri din instituțiile care se ocupă de securitate 
informatică, dar și, în general, de securitatea proceselor publice, pentru a vedea dacă putem apela la 
anumite elemente de progres tehnologic.[...] din punct de vedere al procesului, el nu ar avea cum să 
genereze breșe, dar pentru a fi siguri încă o dată, pe lângă verificarea pe care am făcut-o noi de la 
Ministerul Educației asupra procesului acestuia, am cerut și un audit al STS pe zona informatică, ca 
să avem toată siguranța că lucrurile s-au desfășurat corect” din cadrul articolului „0 soluție anti-copiat 
ar putea fi dispozitive de bruiaj la Bacalaureat și Evaluarea Națională, spune ministrul Educației, care 
anunță că va discuta cu „instituțiile care se ocupă de securitate informatică și de securitatea 
proceselor publice" disponibil online la adresa: 
https://www.edupedu.ro/o-solutie-anti-copiat-ar-putea-fi-dispozitive-de-bruiaj-la-bacalaureat-si-exaluar 
ea-nationala-spune-ministrul-educatiei-care-anunta-ca-va-discuta-cu-institutiile-care-se-ocupa-de-sec 
uritate/, accesat la 12 septembrie 2023;

De asemenea, vă rog să-mi transmiteți aceste informații și în format electronic

Vă asigur de întreaga mea disponibilitate la dialog și colaborare.

Solicit răspuns scris.

Vă mulțumesc,

Data

27.09.2023

Senator, Silvia-Monica DINICĂ
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